
Protokół 

z posiedzenia Komisji Rady Miasta Ostrów Mazowiecka ds. 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Porządku Publicznego 

z dnia 17 października 2022 r. 

  



Protokół 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Porządku Publicznego z dnia 17 października 2022 r. pod 
przewodnictwem p. Waldemara Pałysa- Przewodniczącego Komisji.  

Obecni na posiedzeniu Członkowie Komisji: Na posiedzeniu Komisji w dniu 17 
października 2022 r. udział wzięło 7 członków Komisji ( lista obecności w załączeniu 
do protokołu ). 

Spoza Komisji udział w posiedzeniu wzięli: 

1. Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka 

2. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska 

3. Renata Subda – inspektor ds. oświaty 

Proponowany Porządek Obrad: 

1.Otwarcie posiedzenia, ustalenie porządku obrad oraz zatwierdzenie protokołu  
z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XLI sesję Rady Miasta. 

3. Rozpatrzenie pism skierowanych do Komisji. 

4. Sprawy różne. 

AD. 1 

Otwarcie posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący Komisji radny p. Waldemar Pałys dokonał otwarcia posiedzenia 
Komisji Rady Miasta ds. Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Porządku Publicznego w dniu 17 października 2022 r. Po przywitaniu 
zebranych i stwierdzeniu quorum Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys 
przedstawił proponowany porządek obrad.   

 Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu jawnym 7 głosami „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się ".  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys powiedział, że projekt protokołu z 
poprzedniego posiedzenia Komisji był dostępny dla Radnych Miasta, nie zgłoszono 
uwag co do jego treści. W związku z powyższym Przewodniczący Komisji p. Waldemar 
Pałys zawiadomił, że Komisja zatwierdziła protokół z poprzedniego posiedzenia 
Komisji. 

AD. 2 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie materiałów na XLI sesję Rady Miasta. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IV/31/2019 Rady Miasta Ostrów 
Mazowiecka z dnia 13 lutego 2019 r. w sprawie regulaminu wynagradzania 
nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest 
Miasto Ostrów Mazowiecka.  



Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zapytał czy proponowany projekt uchwały 
dotyczy wyłącznie mentorów. Pytał czy również ulegnie zmianie wysokość stawek dla 
nauczycieli. 

Inspektor ds. oświaty p. Renata Subda wyjaśniła, że zmiana w działalności mentorów 
jest główną przyczyną zaproponowanego projektu uchwały. Dodała, iż  w zapisie 
regulaminu nazwę nauczyciel stażysta zastąpi nauczyciel początkujący, z kolei 
nauczyciela opiekuna stażu zastąpi nazwa nauczyciel mentor. 

Radny p. Michał Kacprzak zwrócił uwagę, że zmiana dotyczy nazewnictwa. 

Inspektor ds. oświaty p. Renata Subda odpowiedziała, że tak – chodzi o wprowadzenie 
nowych nazw wynikających z regulacji ustawy o awansie zawodowym nauczycieli. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zasugerował możliwość podniesienia 
podstawy wynagrodzenia z 30% na 35%. 

Inspektor ds. oświaty p. Renata Subda wyjaśniła, że aktualnie nie jest to możliwe. 

Komisja w głosowaniu  7 głosami „za”, przy  0 głosach „przeciw”, przy 0 głosach 
„wstrzymujących się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym 

kształcie. 

Podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Miasta 
Ostrów Mazowiecka z organizacjami  pozarządowymi oraz podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności 
pożytku publicznego i o wolontariacie na 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys powiedział, że uchwała jest 
podejmowana co roku,  środki pieniężne są rozdysponowane na poszczególne 
organizacje, a podwyższeniu ulegnie pula środków na ten cel. 

Inspektor ds. oświaty p. Renata Subda wyjaśniła, że taka sama jest wysokość 
środków przeznaczonych na ten cel. Wytłumaczyła, że wprowadzono nowy obszar tj. 
działalność na rzecz osób w wieku emerytalnym 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zadał pytanie czy w takim razie 
przewidywana jest zmiana puli pieniężnej na ten w obliczu wyższej inflacji. 

Inspektor ds. oświaty p. Renata Subda wyjaśniła, że nie ma zaplanowanych zmian w 
tym zakresie. 

Radna p. Ewa Orzechowska poprosiła o udzielenie informacji czy w tegorocznym 
podziale środków wszystkie zostały wykorzystane w pierwszym terminie, a w 
przypadku pozostania środków czy można je wykorzystać na tzw. małe granty. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska potwierdziła, że odbyły się małe granty. 
Udzieliła informacji, że odbył się konkurs w wyniku którego pozostały 
niewykorzystane środki w wysokości 3570 zł. 

Inspektor ds. oświaty p. Renata Subda spostrzegła, że obecnie w puli 
niewykorzystane środki wynoszą 3570 zł. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił uwagę, że chętne organizacje 
mogą się ubiegać o niewykorzystane środki pieniężne. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska potwierdziła, że organizacje pozarządowe mogą 
ubiegać się o środki pozostałe w puli w formie małych grantów. 



Radny p. Michał Kacprzak zadał pytanie czy organizacje finansowanie głównie przez 
miasto czyli sporty wiodące również mają możliwość pozyskać niewykorzystane 
środki pieniężne z programu. Pytał czy sporty uzupełniające mogą starać się o środki 
w omawianym programie oraz kiedy upływa termin składania wniosków. 

Radny p. Henryk Wilczewski zauważył, że chodzi o sporty wiodące, które nie 
otrzymały dotacji w trzyletnim programie. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska zadeklarowała przygotowanie informacji na 
pytania radnego p. Michała Kacprzaka w możliwie najszybszym czasie. 

Radna p. Ewa Orzechowska spostrzegła, iż program obejmuje zakresem pięć 
dyscyplin dot. niepełnosprawności, dziedzictwa i kultury narodowej, kultury fizycznej, 
i instytucje zajmujące się wykluczeniem społecznym ukierunkowane  na działalność 
na rzecz osób w wieku emerytalnym. 

Komisja w głosowaniu  6 głosami „za”, przy  0 głosach „przeciw”, przy  1 głosie 
„wstrzymującym się” pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w przedstawionym 

kształcie. 

Informacja o realizacji budżetu miasta za okres 6 miesięcy 2022 r. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zwrócił się z prośbą o udzielenie 
informacji czego dotyczyły zastrzeżenia RIO odnośnie realizacji budżetu za okres 6 
miesięcy 2022 r. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska zawiadomiła, że zastrzeżenie RIO co do 
obszernego dokumentu jakim jest informacja o realizacji budżetu za okres  6 
miesięcy 2022 r. wynikają w błędu pojawiającego się w tabeli dot. wydatków 
majątkowych. Nadmieniła, iż jest to nieistotny błąd, a wszystkie sprawozdania 
pokazują rzeczywisty wynik finansowy miasta. Przytoczyła fragment opinii RIO we 
wskazanej sprawie. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys spytał członków komisji o chęć zabrania 
głosu w omawianym temacie. Zadał pytanie czy wszystkie założenia na rok 2022 w 
miejskich obiektach kultury są planowo realizowane zważywszy na zakończenie 
stanu pandemii. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska odpowiedziała, że jak najbardziej MOSiR 
powrócił do normalnego trybu pracy, a nawet na sesję Rady Miasta zaproponowane 
jest zwiększenie dochodów i wydatków dla tego obiektu. Wyjaśniła, że ogólnie 
dochody zostały zrealizowane na poziomie 60%, zaś wydatki 45%. Spostrzegła, że 
założenia planistyczne zakładają podział dochodów i wydatków na poziomie 50%, 
lecz z uwagi na realizację niektórych dziedzin w drugiej części roku takich jak 
inwestycje np. budowa szkoły będzie oznaczać przesunięcie momentu samego 
wydatkowania środków pieniężnych. Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska zgłosiła 
autopoprawkę dot. proponowanego projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
budżetowej na 2023 polegające na wprowadzeniu do planu dochodów i wydatków 
kwoty 1 234 200 zł jako dodatek na inne źródła ciepła. Wskazała, że chodzi o 
przyznawanie dodatku na  źródła ciepła jakimi są m.in. palet, drzewo. 

Radny p. Bogusław Konrad zauważył, że władze samorządowe mają możliwość 
bycia dystrybutorem sprzedaży węgla. Zadał pytanie czy miasto ma warunki do 
rozpoczęcia powyższej działalności. 



Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że w przypadku podjęcia 
decyzji o przystąpieniu miasta do dystrybucji węgla bezpośrednio będzie się tym 
zajmować ZGK. Nadmienił, że miasto jest w gotowości do tego przedsięwzięcia, lecz 
aktualnie nie ma szczegółowych informacji w tym temacie. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poprosił o wskazanie czy ŚDS lub 
MOPS nie zgłaszają jakiś potrzeb bądź braków środków pieniężnych. 

Skarbnik Miasta p. Anna Wilczyńska powiedziała, że ŚDS w całości finansowany jest 
ze środków wojewódzkich, z kolei inne miejskie jednostki nie zgłaszały potrzeb bądź 
braków środków pieniężnych. Spostrzegła, że budżet miasta dynamicznie zmienia 
się, dlatego z końcem roku przy okazji uchwały czyszczącej może dojść do pewnych 
przesunięć środków pieniężnych. 

Radna p. Ewa Orzechowska pytała na jakim etapie są remonty przeprowadzane w 
miejskich placówkach oświaty. 

Z-ca burmistrza miasta p. Daniel Choinka poinformował, że wszystkie zaplanowane 
remonty w miejskich placówkach oświaty zostały zakończone. 

Radny p. Michał Kacprzak zasygnalizował potrzebę szatni przy orliku. 

Radny p. Bogusław Konrad spostrzegł, że na terenie miasta są trzy dobrze 
wyposażone sale gimnastyczne. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys wyraził opinię o stanie sali 
gimnastycznej w tzw. dużej Jedynce oraz wyraził pomysł stworzenia sali teatralnej na 
bazie obecnej sali gimnastycznej. Wskazał, że w planach inwestycji budowy szkoły 
pojawiła się propozycja projektu zawierająca salę adaptacyjną do celów teatralnych. 

Radny p. Michał Kacprzak i radna p. Ewa Orzechowska wymienili zakres remontu w 
szkole podstawowej nr 3 na przestrzeni ostatnich lat. 

Komisja przyjęła informację o realizacji budżetu miasta za okres 6 miesięcy 2022 r. 

Informacja o stanie realizacji inwestycji przyjętych do planu na 2022 r. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poprosił o udzielenie informacji na temat 
inwestycji budowy nowego budynku szkoły podstawowej i przedszkola. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka odpowiedział, że pozostał niewielki zakres 
prac w ziemi. Obiekt przedszkola jest na etapie zlewania stropu nad parterem oraz 
rozbiórka budynku. Dodał, że tempo prac jest imponujące zważywszy na 
wyprzedzenie terminów na zakończenie danej części budowy niż założono w 
harmonogramie.  Spostrzegł, że obecnie mamy dobre warunki atmosferyczne. 

Radny p. Michał Kacprzak  zapytał czy miasto realizując inwestycje drogowe 
przewiduje zwężenie drogi lub wstawienie wyspy azylu dla pieszych. Zauważył, że 
wyspy azylu postawione naprzeciwko Szpitala Powiatowego, ul. Grota Roweckiego, 
ul. Lubiejewskiej, obok szkoły podstawowej nr 4  są widoczne, dobrze oświetlone. 
Poddał pod zastanowienie bezpieczeństwo takich przejść dla pieszych kosztem 
zwężenia drogi. Wyraził zdanie, że wyspy azylu są za duże przez co kierujący 
pojazdami są zmuszeni zdecydowanie zmniejszyć prędkość w celu bezpiecznego 
przejechania w takich miejscach. 

Radna p. Ewa Orzechowska wspomniała, że widziała dwukrotne skoszenie 
oznakowania na wyspie azylu znajdującej się naprzeciwko Szpitala Powiatowego. 



Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wyjaśnił, że przejście dla pieszych 
naprzeciwko Szpitala Powiatowego należy do władz powiatu. Z kolei zakres 
inwestycji drogowych na terenie miasta odnosi się do drogi wojewódzkiej, która nie 
przewiduje zwężeń i stawiania wysp azylu dla pieszych. Dodał, że w okresie żniw 
osoby poruszającymi się pojazdami rolniczymi typu kombajn mają trudności z 
przejazdem na odcinkach drogi, gdzie znajduje się wyspa azylu przez co dochodzi do 
sytuacji skoszenia oznakowania. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zauważył, że w pobliżu przejść dla 
pieszych należy zachowywać szczególną ostrożność jadąc samochodem, z uwagi 
przepisy prawa stanowiące o ustąpieniu pierwszeństwa pieszym zbliżającym się do 
przejść dla pieszych. 

Radny p. Bogusław Konrad powiadomił, że kierujący kombajnem z zamontowaną 
częścią pracującą - heder ma możliwość przejazdu jeśli ta część nie przekracza 4 m, 
natomiast powyżej 4 m powinna być umieszczona z tyłu i ciągnięta przez kierowcę. 
Wskazał, że prowadzona była rozmowa o planowanej inwestycji modernizacji 
stadionu na ul. Rubinkowskiego. Zapytał na jakim etapie jest powyższa sprawa. 

Radny p. Michał Kacprzak wtrącił, że we wspomnianej rozmowie pojawiły się 
oficjalne deklaracje. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował, że władze powiatu będą 
ubiegać się o uzyskanie dofinansowania do tego przedsięwzięcia. Aktualnie trwa 
przygotowanie projektu. 

Radny p. Bogusław Konrad spostrzegł, że przedsiębiorstwo pełniące funkcje 
inspektora nadzoru inwestycji za taką samą kwotę nadzoruje kilka inwestycji na 
terenie miasta niezależnie od wartości inwestycji. Podał przykład ul. Gajowej i ul. 
Sikorskiego. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka udzielił informacji, że w ramach inwestycji 
związanych z polskim ładem przedsiębiorstwo wspomniane przez radnego p. 
Bogusława Konrada obejmuje nadzorem sześć inwestycji w obrębie miasta za łączną 
kwotę 20 tys. zł. 

Radna p. Anna Krajewska spytała czy osiągnięto porozumienie w sprawie budowy 
parkingu na ul. Broniewskiego. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka miasto pracuje nad przygotowaniem 
porozumienia , a później sprawę przejmą władze starostwa. 

Innych głosów dyskusji nie było. 

AD. 3 

Rozpatrzenie pism kierowanych do Komisji. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poinformował, że do Komisji wpłynęła 
sprawa mieszkańca miasta z ul. Legionowej 11. Zapytał czy członkowie komisji 
zapoznali się z dołączonymi zdjęciami przedstawiającymi stan techniczny 
zajmowanego lokalu mieszkalnego.  

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka udzielił wyjaśnień, że prezes TBS p. Piotr 
Skłodowski na posiedzeniach poprzednich komisji Rady Miasta powiedział o braku 
ogrzewania lokalu na ul. Legionowej oraz problemów z wentylacją co 



prawdopodobnie doprowadziło do pojawienia się tam wilgoci. Zauważył, że pozostali 
mieszkańcy budynku na ul. Legionowej nie zgłaszają problemów lokalowych. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys pytał czy z braku materiałów do 
ogrzewania, problemów z piecem czy czegoś innego wynika brak ogrzewania lokalu 
na ul. Legionowej. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka wyjaśnił, że każdy z lokali na ul. 
Legionowej posiada samodzielny system ogrzewania. Wspomniał, że mieszkaniec ul. 
Legionowej  naruszał tynki. 

Radna p. Anna Krajewska spytała czy w przeszłości również wpływały pisma 
mieszkańca ul. Legionowej. 

Radna p. Beata Herman odpowiedziała, że tak. Nadmieniła, że sprawa mieszkańca ul. 
Legionowej jest od dawna znana w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Wyjaśniła, że 
na powiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej oraz 
Ochrony Środowiska prezes TBS p. Piotr Skłodowski wskazał brak prawidłowego 
opalania lokalu jako jedną z przyczyn obecnego stanu lokalu na ul. Legionowej.  

Radny p. Henryk Wilczewski spostrzegł, że istnieją sytuacje, w których jest 
konieczność skuwania tynków. Dodał, że pojawienie się wilgoci może być związane z 
położeniem lokalu. Wspomniał o przypadku pojawienia się wilgoci na budynku na ul. 
Lubiejewskiej. 

Radny p. Michał Kacprzak spostrzegł, że pierwsze skargi mieszkańca ul. Legionowej 
są sprzed 10 lat. Powiedział o sposobie rozwiązania wilgoci na osiedlu na ul. 
Kolarskiej.  

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys poddał pod zastanowienie podjęcie 
działań mających na celu zakończenie sprawy i pomoc mieszkańcowi ul. Legionowej. 

Zauważył, że ze zdjęć dostarczonych Komisji wynika, iż lokal był remontowany. 

Radna p. Ewa Orzechowska spytała o rozkład pomieszczeń w lokalu na ul. 
Legionowej. 

Przewodniczący Komisji p. Waldemar Pałys zaznaczył, że Komisja Oświaty, Kultury, 
Kultury Fizycznej, Zdrowia, Spraw Socjalnych i Porządku Publicznego wróci do sprawy 
mieszkańca ul. Legionowej po otrzymaniu wyjaśnień w sprawie od TBS. 

AD. 4 

Sprawy różne.  

Radna p. Beata Herman zadała pytanie o akcję dot. jodku potasu na terenie miasta. 

Z-ca Burmistrza Miasta p. Daniel Choinka poinformował o szczegółach akcji. 

Na tym posiedzenie Komisji zakończono. 

Przewodniczący Komisji 

Waldemar Pałys 

Sporządziła: Magdalena Pazik – pomoc administracyjna 


